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 برگزاری سمپوزیوم ماشه گامی در راستای  تحول 
در فضای شهری کیش است

اقتصاد کیش - مهندس ابوالفضل طیبی مدیر عامل شــرکت عمران، آب و خدمات کیش 
برگزاری سمپوزیوم های هنری در جزیره کیش را گامی در جهت استفاده ازظرفیت های هنری برای 

ارائه  ایده های جدید در راستای  ایجاد تحول در فضای شهری کیش عنوان کرد.
بــه گــزارش اقتصاد کیش به نقل از  روابط عمومی شــرکت عمران، آب و خدمات کیش، 
سمپوزیوم ایده طراحی ماشه در تیرماه سال جاری با با برگزاری نشستی در شرکت عمران، آب و 

خدمات کیش کار خودرا آغاز کرد.
در این نشست جمعی از هنرمندان مجسمه ساز کشورمان با حضورمهندس  ابوالفضل طیبی 
مدیرعامل شرکت عمران، آب و خدمات کیش  ، معاونان و مدیران حوزه های شهری و فنی و عمرانی 
شرکت عمران، آب و خدمات کیش در خصوص خلق اثری فاخر در منطقه ماشه که به لحاظ فرهنگی 

وتاریخی از نقاط ارزشمند جزیره کیش است به بحث وتبادل نظر پرداختند.
پس از این نشست و بازدید هنرمندان از جزیره کیش و منطقه ماشه ، هنرمندان در فرصتی 
دوماهه به خلق ایده های خود پرداختند که ضمن تناسب با شرایط اقلیمی جزیره کیش متناسب با 

ماهیت گردشگری این منطقه آزاد کشور نیز باشد. 
 این ایده ها  که طی روزهای  ۲۶ و۲۷ مهر در گردهمایی هنرمندان در جزیره کیش که با حضور 
مدیرعامل ، معاونان و مدیران شرکت عمران، آب و خدمات کیش، مشاور مدیرعامل سازمان منطقه 
آزادکیش  وجمعی از مدیر ان سازمان منطقه ازاد کیش  برگزار می شود  ارائه و توسط داوران ارزیابی 

می شوند تا در پایان سه اثر برتر انتخاب و معرفی شوند.
در این مراسم مهندس  ابوالفضل طیبی مدیرعامل شرکت عمران، آب و خدمات کیش با بیان 
اینکه در سه ماه گذشته بیش از ۹۰ درصد از المانهای جزیره بازسازی وبهسازی شده اند گفت: در 
کنار رسیدگی به المانهای جزیره، ایجاد جاذبه های جدید شهری به عنوان یکی از برنامه های اصلی 
شــرکت عمران، آب وخدمات کیش در مســیر تحول فضای شهری مد نظر قرار گرفته و اجرایی 

شده است.
وی در ادامه با اشاره به سمپوزیوم هفت سنگ به عنوان یکی از برنامه های دستیابی به تحول 
در فضای شــهری کیش اظهار داشــت: سمپوزیوم هفت سنگ که در هفته گذشته به پایان رسید 
رویدادی هنری با نتیجه ای  درخشان برای جزیره کیش  بود که طی آن هنرمندان با کمترین هزینه 
آثار ارزشمندی برای جزیره کیش خلق کردند و دیدن این آثار در طول سالیان سال  برای هر بیننده 

ای تحسین بر انگیز خواهد بود.
مهندس طیبی افزود:سمپوزیوم ایده ماشه به لحاظ موقعیت تاریخی منطقه ماشه از اهمیت بسیار 
زیادی برای جزیره کیش برخوردار است و بعد فرهنگی و مذهبی این منطقه به دلیل وجود مسجد 
ماشه که مامن مناجات صیادان و ساکنان کیش بوده و دارای قدمت بسیاری است مارا برآن داشت در 

این منطقه اثری فاخر توسط هنرمندان خوب مجسمه ساز کشور ساخته شود.
وی تصریح کرد: ایده هایی که در این ســمپوزیوم ارائه شــده به لحاظ هنری و زیبایی آثار 
شــاخصی هســتند که بیانگر حساسیت ونگاه ویژه سازمان منطقه آزاد  کیش به حفظ و تقویت 

جاذبه های تاریخی بر بستر هنرفاخر در این جزیره است.
مدیرعامل شــرکت عمران، آب و خدمات کیش در ادامه به تلاشــهای این شرکت در طرح 
آزادســازی ســواحل اشاره و تاکید کرد : علاوه بر تحول در فضای شهری ، اجرای همزمان طرح 
مدیریت و آزادســازی ســواحل کیش اگرچه کار بسیار دشواری بود اما به همت تیم پرتلاش این 
شرکت سرمایه ای با ارزش بسیار زیاد به جزیره کیش وشهروندانش بازگشت و بیش از ۳۸۸ هزار 

مترمربع از سواحل کیش آزاد و در دسترس عموم مردم قرار گرفت.
وی در پایان سخنانش از برگزاری نشست هایی مشترک بین فعالان هنر مجسمه سازی و 
هنرمندان با تیم های امورشهری و فنی وعمرانی شرکت عمران،آب و خدمات کیش به منظور ایجاد 

تنوع و توسعه در منظر شهری جزیره خبر داد.
گفتنی اســت در ســمپوزیوم ایده ماشــه ۱۳ هنرمند ۹ ایده ارائه کرده اند که توسط مجید 

ملانوروزی ، پوریا جهانشاد، مهردادایروانیان و حمید سوری داوری می شوند.

مدیرعامل شرکت عمران، آب و خدمات کيش در مراسم بررسی ایده های ارائه شده به سمپوزیوم ماشه  :
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تحریک تقاضا در 
بازار از نیازهای 
ضروری بخش 

تولید است

جهانگيری معاون اول ریيس جمهور:

3 سیاسی

سرویس سیاسی- مرتضی طلایی 
گفت: موقعیت سیاســی آقــای قالیباف 
از هــر زمانی برای شــرکت در انتخابات 
ریاســت جمهوری بهتــر اســت و او اگر 
بخواهد در انتخابات حاضر شود، از سِمت 

رئیس مجلس و نه شهردار تهران می آید.
وضعیــت انتخاباتــی اصولگرایان 
هنوز چندان روشــن نیســت؛ از یک سو 
هنوز ســازوکار انتخاباتی مشخصی برای 
فعالیت های انتخاباتی شکل نگرفته است و 
از ســوی دیگر معلوم نیست که در نهایت 
چه نامزدهایی در انتخابات نامزد می شوند و 
چه فردی به عنوان نامزد نهایی اصولگرایان 
معرفی می شــود مرتضی طلایی، فعال سیاســی اصولگرا درباره آنچه در جبهه اصولگرایی 
می گذرد به »نامه نیوز« گفت: »اصولگرایان تجربه شــورای ائتلاف را دارند و می توانند آن را 
به روز رسانی کنند و با تشکیلاتی منسجم به فعالیتی انتخاباتی بپردازند که همین هم خواهد 
شد. تشکیلات جمنا که در انتخابات سال96 ایفای نقش کرد برای آن بود که اصولگرایان دور 
هم جمع شوند و به انسجام برسند اما اکنون باتوجه به تجربه شورای ائتلاف که در انتخابات 
مجلس در اسفند98 باعث ارائه لیست واحد شد، انسجام درونی میان اصولگرایان وجود دارد 

و نیازی نیست یک تشکیلات جدید شکل بگیرد«.
 او درباره گمانه زنی هایی که بر نامزدی قالیباف در انتخابات ریاســت جمهوری سال 
آینده انجام می شود، تصریح کرد: »موقعیت سیاسی آقای قالیباف از هر زمانی برای شرکت 
در انتخابات ریاست جمهوری بهتر است و او اگر بخواهد در انتخابات حاضر شود، از سِمت 
رئیس مجلس و نه شهردار تهران می آید اما اینکه واقعا بخواهد نامزد شود یا نه بستگی به نظر 

خودشان دارد که هنوز موضعی رسمی درباره این موضوع نگرفته است«.
 این فعال سیاسی به انتقادهایی اخیرا به سفرهای استانی قالیباف یا ملاقات او با بیماران 
کرونایی می شود هم واکنش نشان داد: »علل مختلفی در تخریب آقای قالیباف وجود دارد. 
آقای قالیباف نشــان داده اســت که حتی اگر فردی در جایگاه تقنین هم باشد می تواند برای 
خدمت به مردم وارد صحنه شــود. وقتی فردی که در رأی قوه مجریه نشســته است و اتفاقا 
وظیفه دارد که پیگیر مستقیم مشکلات مردم باشد به بهانه کرونا در میان مردم دیده نمی شود 
و می خواهد با کنترل از راه دور کشــور را مدیریت کند، اقدامات آقای قالیباف را می بیند، 

شروع به تخریب می کند. 
آقای روحانی حتی برای معرفی وزیر دولتش هم حاضر نشد به مجلس برود و مدام 
می گوید ســتاد مقابله با کرونا این طور صلاح دیده اســت. مردم پیش خود سؤال می پرسند 
که مگر خون رئیس جمهور رنگین تر از ماســت که ســتاد مقابله با کرونا دســتور می دهد 
رئیس جمهور در هیچ جمعی حاضر نشــود اما ما باید به ســخت ترین شکل ممکن سر کار 
خود حاضر شویم. اگر مردم به صورت طبیعی کار می کنند رئیس جمهور هم باید وظایفش 
را به درستی انجام ندهد.  حتی من باور دارم رئیس جمهور که مردم به او اعتماد کرده اند و از 
مردم رأی گرفته است باید جلوتر از مردم حرکت کند و جان خود را فدای ملت کند، نه آنکه 

همه چیز را از پشت مانیتور رصد کند«. 
او افــزود: »یکی دیگــر از دلایل تخریب آقای قالیباف بحث های انتخاباتی اســت. 
اصلاح طلبان و نزدیکان دولت از احتمال حضور آقای قالیباف در انتخابات ترســیده اند به 
همین دلیل از حالا موتورهای تخریب خود را به کار انداخته اند تا چهره او را نزد مردم مخدوش 

کنند اما مردم همه چیز را کنار هم می گذارند و قضاوت دقیقی دارند«.
 طلایی درخصوص اعلام نامزدی عزت الله ضرغامی که به تازگی رسانه ای شده است 
هم گفت: »به نظر من ورود آقای ضرغامی به انتخابات ریاست جمهوری خوب است و هیچ 
ایرادی ندارد اما احتمالا آقای ضرغامی هم می داند که تا کجا باید پیش برود و حتما ســعی 

می کنند که با مجموعه اصولگرایان هماهنگ باشد«.
 او همچنین درباره احتمال نامزدی سید ابراهیم رئیسی در انتخابات1400 هم خاطرنشان 
کرد: »ممکن است آقای رئیسی نامزد انتخابات شود که البته او نیز مانند دیگر شخصیت ها 
برای تصمیم هایی که می گیرد با بزرگان نظام مشورت می کند مانند دیگر عزیزانی مانند آقای 
دهقان و آقای رستم قاسمی که آنها هم اگر بخواهند در انتخابات نامزد شوند حتما با بزرگان 

نظام به شور می پردازند. 
آقای رئیسی هم همین کار را خواهد کرد و اگر در مشورت هایی که انجام داد به این نتیجه 
رسید که بیاید، می آید«. او در پاسخ به این پرسش که آیا این موضوع که اصولگرایان خود را 
از پیش برنده انتخابات می دانند پس به وزن کشی سیاسی خواهند پرداخت را قبول دارید یا 
نه، اظهار کرد: »من چنین تصوری ندارم که اصولگرایان خود را از پیش برنده می دانند. اتفاقا 
ما باور داریم که رقیب یعنی اصلاح طلبان به هیچ وجه نمی خواهند قدرت را رها کنند و همه 

تلاش شان را برای پیروزی در انتخابات به کار می گیرند. 
اصلاح طلبان هر اقدامی که به نفع خودشان باشد را انجام می دهند و خیلی به فکر منافع 
ملی نیستند؛ چنانکه دیدیم در انتخابات مجلس در سال98 چون می دانستند اقبالی میان مردم 
ندارند، به راحتی کنار نشســتند و صرفا تماشــاگر انتخابات بودند و هیچ تلاش برای رونق 
انتخابات نکردند. اکنون هم منفعت شان اقتضاء می کند که قدرت را از دست ندهند و همه 

تلاش شان را تحقق این مهم می کند. 
آنهایی که می خواهند به نیروهای انقلاب آسیب بزنند و شرایط انتخاباتی را برای آنها 
سخت کنند با عنوان کردن چنین بحث هایی که اصولگرایان خود را از پیش برنده می دانند، 

چهره ای خودشیفته از اصولگرایان ترسیم می کنند؛ درصورتی که اصلا چنین نیست.
 اصولگرایان باور دارند که اصلا نباید تأثیر اصلاح طلبان در انتخابات را نادیده گرفت و 
همه نیروهای انقلاب باید بکوشند تا مردم را متقاعد کنند که برای تغییر وضع موجود افرادی 

که باور به ارزش های انقلاب دارند، می توانند مفید واقع شوند«. 
او در پایان گفت: »واقعیت این است که اصولگرایان معمولا بر اساس احساس تکلیف 
وارد عرصه می شــوند و قدرت را برای قدرت نمی خواهند که این ویژگی وجه تمایز آنها 
با دیگر نیروهای سیاســی اســت. در حقیقت اصولگرایان تکلیف مدارانه به کنش سیاسی 

می پردازند«.

سرویس سیاسی- مشــاور عالــی 
ســابق رئیس جمهور گفت: به افرادی که 
بابت اهانت به رئیس جمهور ته دلشان شاد 
می شود، توصیه می کنم به خودشان بیایند 
چراکه همین بســاط روزی گریبان آنها را 
هم خواهد گرفت، لذا از این بی اخلاقی ها 

خوشحال نباشند. 
»اکبــر ترکان«، عضــو کابینه دولت 
ســازندگی، در واکنش به اهانت هایی که 
در غالب نقد به دولت روا داشــته می شود، 
به خبرنگار سیاسی خبرگزاری برنا گفت: 
هیــچ گاه ندیدم که به این صورت بی مهابا 
به رئیس جمهور توهین شود و نسبت های 

ناروا به او بدهند. در حال حاضر برخی به گســتاخی، نســبت های بســیار بسیار بد نظیر 
جاسوسی به مقامات تراز اول کشور و انقلاب می دهند و مقام های امنیت هم در این مورد، 
اقدامی نمی کنند و این رفتارها را مشــاهده می کنند. این جریانات که چنین اهانت هایی را 

می کنند، سالم نیستند. 
مشاور عالی پیشین رئیس جمهور افزود: در حقیقت اینکه هیچ  کس و هیچ  چیز معتبر 
نباشــد و همه چیز بی اعتبار و زیرســوال باشد و یا اینکه بگوییم چهل سال گذشته دست 
لیبرال ها، کج و کوله ها و منحرفین بوده، اصل انقلاب زیرســوال می رود. لذا نباید از این 
اهانت ها به عنوان یک موضوع ساده عبور کرد، بلکه باید پیگیری شود و ریشه های آن را 
پیدا کرد. ترکان در رابطه با اینکه جلوگیری از این اهانت ها وظیفه چه نهادی است، تصریح 
کرد: باید ماهیت افرادی که توهین می کنند مشــخص شــود، اسم برخی از اینها را تا حالا 
نشنیدم. مؤسس حزب اعتدال و توسعه در پاسخ به اینکه با انداختن توپ در زمین یکدیگر 

مشکلات امروز جامعه حل می شود؟
 اظهار کرد: با این کارها مشکلات حل نمی شوند. این رفتارها ادامه رقابت های سال 
96، انتخابات ریاست جمهوری است. آن زمان اسمش رقابت بود و الان تبدیل به کینه شده 
است. در واقع چند نفری که سال 96 با یکدیگر رقابت سیاسی می کردند، در حال حاضر 

رفتار کینه توزانه با یکدیگر دارند.
هر اندازه که مجلس اصول گرای انقلابی مشکلات را حل کرد، رییس جمهور بعدی 
هم، حل می کند/برخی خواسته های امام )ره( را زیر پا گذاشتیم/خرید ملک توسط ایرانیان 
در ترکیه درد اســت. ترکان در خصوص اینکه راه حلی برای رفع این قبیل کینه ها وجود 
دارد؟ خاطرنشان کرد: کشور بزرگتر دارد و بهتر است توهین کنندگان به تذکرات بزرگ 

کشور، در مورد توهین ها توجه کنند.
 عضــو کابینه دولت ســازندگی در رابطه با اینکه در ایــن دوران که همه جناح ها با 
کینــه ورزی و بدون در نظر گرفتن مصلحت مردم بــه جان هم افتادند، تا چه اندازه جای 
خالی افراد فراجناحی نظیر هاشــمی رفســنجانی که قابلیت ایجاد اجماع میان جناح ها را 
داشــت، احساس می شــود؟ ادامه داد: این اهانت کنندگان به خود هاشمی رفسنجانی هم 
توهین می کنند. البته در دوران دولت سازندگی این قبیل اهانت ها به رئیس جمهور صورت 

نمی گرفت.
ترکان در پایان یادآور شد: به افرادی که بابت اهانت به رئیس جمهور، ته دلشان شاد 
می شــود، توصیه می کنم به خودشــان بیایند چراکه همین بساط روزی گریبان آنها را هم 

خواهد گرفت، لذا از این بی اخلاقی ها خوشحال نباشند.

مشاور سابق رئیس جمهور: 

این بساط گریبان شما را هم 
می گیرد

مرتضی طلایی: 

امروز موقعیت سیاسی آقای 
قالیباف از هر زمانی بهتر است 

جهانگیری معاون اول رییس جمهور:

ســرویس سیاســی-  اســحاق 
جهانگیری در جلسه کارگروه رفع موانع 
جهــش تولید، تحریک تقاضا در بازار را 
از نیازهای ضروری بخش تولید برشمرد 
و اظهارداشــت: باید با اتخــاذ تدابیر و 
راهکارهایــی نظیر اعطای تســهیلات 
خرید به مصرف کنندگان، زمینه تحریک 
تقاضا در بازار و به تبع آن رونق واحدهای 

تولیدی را فراهم کنیم.
معــاون اول رییــس جمهوری با 
تاکید بر نقش مهم وزارت امور اقتصادی 
و دارایــی در تحقق جهش تولید، از این 
وزارتخانه خواست با برنامه ریزی دقیق، 
ضمــن حفظ درآمدهــای دولت، نقش 
موثرتــری در تامین مالــی بخش تولید 

ایفا کند.
جهانگیری تامین منابع ارزی مورد 
نیاز بخش تولید را یکی از ضرورت های 
تحقق جهش تولید دانست و افزود: بانک 
مرکزی بر موضوع تامین منابع ارزی مورد 
نیاز بخش تولید تمرکز جدی داشته باشد 
و راهکارهایــی برای تامین ارز مورد نیاز 

مواد اولیه بخش تولید تدوین کند.
وی بــا اشــاره بــه درخواســت 
وزارت صنعت، معــدن و تجارت مبنی 
بــر تخصیص بخشــی از منابع بانکی به 
اولویت هــای بخش صنعــت و معدن 
خاطرنشــان کرد: اختصاص تسهیلات 
و منابــع بانکــی به بخش های پیشــران 
و اولویــت دار می تواند منجــر به ایجاد 
تحرک در سایر رشته های صنعتی شود. 

البتــه واحدهــای تولیــدی که با 
اولویــت از ایــن تســهیلات بهره مند 

می شــوند باید متعهد بــه افزایش تولید 
باشــند و نظام بانکی گــزارش عملکرد 
مبلغ ۵0 هزار میلیارد تومان تســهیلات 
بانکی که بــه اینگونه واحدهای تولیدی 

اختصاص می یابد را ارائه دهد.
در این جلســه که وزیران صنعت، 
معدن و تجارت، جهاد کشــاورزی، امور 
اقتصادی و دارایی، رییس اتاق بازرگانی 
و نمایندگان عضو کارگروه از قوه قضاییه 
و مجلس شــورای اســلامی نیز حضور 
داشــتند، پیشــنهاداتی برای تامین منابع 
ریالــی بخش تولید از ســوی دبیرخانه 
کارگــروه رفع موانع جهش تولید مطرح 

شد.
افزایش ســقف اعتباری بنگاه های 

تولیدی برای تأمین ســرمایه در گردش 
مــورد، افزایش ســقف تســهیلات و 
تعهــدات پرداختی بــرای ذینفع واحد 
توسط بانک هایی و هدایت و تخصیص 
منابــع بانکــی به بخش های پیشــران و 
اولویت های بخش صنعــت و معدن از 
جمله موضوعاتی بود که در این جلســه 

مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت.
در این جلسه پس از بحث و بررسی 
پیشنهادات مطرح شده، مقرر شد شورای 
پــول و اعتبار افزایش ســقف اعتباری 
بنگاه های تولیدی برای تأمین ســرمایه 
درگردش مورد نیاز را به میزان 90 درصد 
فروش سال گذشته آنها اختصاص دهد.

همچنین مقرر شد سقف تسهیلات 

و تعهدات پرداختی بــرای ذینفع واحد 
توسط بانک هایی که طبق مصوبه شورای 
پول و اعتبار ســقف مذکور برای آنها ۳ 
درصد ســرمایه ثبتی تعیین شده بودپس 
از تصویب در شــورای پول و اعتبار به 6 

درصد تغییر یابد.
همچنیــن در راســتای هدایت و 
تخصیص منابع بانکــی به اولویت های 
بخش صنعت و معدن، مقرر شــد بانک 
مرکزی نســبت به اختصاص ۵00 هزار 
میلیارد ریال به این بخش و تعیین سهمیه 
هــر یــک از بانک ها جهــت پرداخت 
تسهیلات از طریق فرآیند سامانه وزارت 
صنعت، معدن و تجــارت به برنامه های 

تحقق جهش تولید اقدام و ابلاغ کند.

تحریک تقاضا در بازار از نیازهای 
ضروری بخش تولید است

  معاون اول رییس جمهوری تحریک تقاضا در بازار را از نیازهای ضروری بخش تولید عنوان کرد و از وزارت امور اقتصادی و دارایی خواست نقش موثرتری در 
تامین مالی بخش تولید ایفا کند. 

اصولگرایان می خواهند 
در ۱۴۰۰ وزن کشی سیاسی کنند

سرویس سیاسی- هرچه به سال 1400 
نزدیک می شویم فضای انتخاباتی شفاف تر 
می شــود؛ خاصه در حوزه اصولگرایی که 
نامزدهایی که احتمال حضورشان در انتخاب 
وجــود دارد، رقم قابل توجهی را شــامل 
می شود. محمد مهاجری درباره اینکه چرا تا 
به امروز در جبهه اصولگرایی هیچ تشکلی 
برای انتخابات سال آینده شکل نگرفته است، 
گفت: »فرض اصولگرایان آن است که رقبابتی 
میان نیروهای اصولگرا با اصلاح طلبان شکل 
نمی گیــرد و رقابت صرفــا درون جبهه ای 

اســت؛ به همین دلیل نمی خواهند با ایجاد 
یک تشــکیلات مانند شــورای ائتلاف یا 
پیشتر، جمنا بر اختلافات درونی شان دامن 
زده شــود. در انتخابات مجلس طیف های 
مختلف اصولگرایی نه تنها نتوانستند به اتفاق 
نظر برسند بلکه چیزی نمانده بود چند لیست 
از سوی آنها منتشر شود که در لحظات آخر 
معاملاتی کردند که نجات یافتند و تازه خطر 
اصلاح طلبان را هم بزرگ کردند تا توانستند 
لیست واحد بدهند. با چنین تجربه ای و البته 
تصور اینکــه با اصلاح طلبان رقابتی ندارند 

نمی خواهند با تشکیل یک مجموعه جدید 
یــا برپایی مجموعه هایی که پیشــتر وجود 
داشتند، اختلافاتشان بیشتر شود یا دستِ کم 
علنی شــود و تمایل دارند اگر اختلافی هم 
وجود دارد بیشــتر در محفلــی و گعده ای 

مطرح شود«.
او در پاســخ بــه این پرســش که آیا 
اصولگرایان آن قدر از پیروزی خود مطمئن 
هســتند که در پی وزن کشــی سیاسی اند یا 
خیر، تصریح کرد: »بله همین طور اســت. 
اصولگرایان می خواهند در 1400 وزن کشی 
سیاســی کنند و به احتمال زیاد با چند نامزد 

هم می آیند«.
او همچنین درباره احتمال نامزد شدن 
قالیبــاف و رئیســی در 100 تصریح کرد: 
»من هیچ اطلاعاتی از ورود آقای رئیســی 
به انتخابــات نــدارم و از اظهارنظر درباره 
ایشــان معافم بدارید اما شــواهد و قرائن 
نشــان می دهد که آقای قالیبــاف با هدف 
رسیدن به ریاســت جمهوری وارد مجلس 
شد. او می خواست با قرار گرفتن در سِمت 
ریاست  مجلس زمینه ریاست جمهوری خود 
را فراهم کنــد و کارهایی که اخیرا او انجام 

می دهد مانند ســفر به خوزستان، ملاقات با 
بیمارهای کرونایی و اخیرا سفر به سیستان و 

بلوچستان با هدف انتخاباتی است«.
او ادامه داد: »یکی دیگر از مســائلی که 
در انتخابات پیش رو بسیار مهم است، نقش 
نامزدهای مستقل است؛ افرادی که برچسب 
جناحی ندارند و شــاید آنهــا تعیین کننده 
باشند؛ شخصیت هایی مانند آقای دهقان یا 

آقای قاسمی«.
او درخصوص اعلام حضور ضرغامی 
در انتخابات هم گفت: »آقای ضرغامی بیشتر 
برای داغ کردن فضای انتخابات می آید و به 
دلیل اینکه او روحیه شوخ طبعی دارد، جدی 

گرفته نمی شود«.
این فعال سیاســی در پایــان درباره 
وضعیــت اصلاح طلبــان هــم گفــت: 
»اصلاح طلبان تحلیل درستی دارند که دیگر 
سرمایه اجتماعی سال های 84، 88 و حتی 92 
را ندارند و دیگر مورد حمایت طرفداران شان 
نیســتند و حداکثر فردی که می توانند ارائه 
دهند جهانگیری اســت اما به هر حال تا به 
امروز چشم انداز روشنی برای اصلاح طلبان 

وجود ندارد«.

محمد مهاجری: 

   محمد مهاجری گفت: اما شواهد و قرائن نشان می دهد که آقای قالیباف با هدف رسیدن به ریاست جمهوری وارد مجلس شد. او می خواست با قرار گرفتن در 
سِمت ریاست  مجلس زمینه ریاست جمهوری خود را فراهم کند.

 رئیسی برای ۱۴۰۰ برنامه ای ندارد

سرویس سیاســی- یــک تحلیلگر 
مســائل سیاسی گفت: تا آنجایی که می دانم 
آقای رئیســی برنامه ای برای کاندیداتوری 
در انتخابات ریاست جمهوری ندارد. آقای 
قالیباف نیز تازه وارد مجلس یازدهم شده و در 
این مدت زحمات زیادی کشیده است. افراد 
توانمند دیگری در جریان اصولگرا هستند که 
می توانند به قوه مجریه وارد شــوند و برای 

کارآمدی آن حوزه تلاش کنند.
اصولگرایــان امیدوارانه به انتخابات 
ریاست جمهوری می نگردند. دو کاندیدای 
آنهــا در انتخابات 96 امــروز در رأس قوای 

قضائیه و مقننه هســتند و تصاحب کرسی 
ریاســت جمهوری را نیز دو از درست رس 

نمی بینند.
تــا امروز نام افراد زیادی از این جریان 
برای ورود به انتخابات ریاســت جمهوری 
مطرح می شــود اما شاید خیلی های شان در 
حد نام و گمانه زنی بمانند و در زمان ثبت نام 
رسمی تعداد اندکی به وزارت کشور بروند.

بیــژن مقــدم دربــاره کاندیداتوری 
محمدباقر قالیباف و سید ابراهیم رئیسی در 
انتخابات ریاست جمهوری گفت: حضور 
هر دوی آقایان رئیسی و قالیباف در انتخابات 

منتفی اســت، چون هر کدام شان مسئولیت 
قــوه ای را دارند بنابراین باید همان دو قوه را 
خــوب راهبری کنند و موجب کارآمدی در 

حوزه اداره کشور باشند.
وی افزود: تــا آنجایی هم که می دانم 
آقای رئیســی برنامه ای برای کاندیداتوری 
در انتخابات ریاست جمهوری ندارد. آقای 
قالیباف نیز تازه وارد مجلس یازدهم شده و در 
این مدت زحمات زیادی کشیده است. افراد 
توانمند دیگری در جریان اصولگرا هستند که 
می توانند به قوه مجریه وارد شــوند و برای 
کارآمــدی آن حوزه تلاش کنند. وی درباره 
کاندیداتوری لاریجانی، ضرغامی و جلیلی 
افــزود: از برنامه انتخاباتــی آقای لاریجانی 
اطلاعی ندارد امــا معتقدم اصلاح طلبان به 
طور مشــخص کارگزاران می خواهند آقای 
لاریجانــی را خراب کننــد. اصولگرایان به 
آقای لاریجانــی نقد دارند اما اصلاح طلبان 
می خواهند از این فرصت اســتفاده کنند و 
بــا طرح نام آقای لاریجانــی به عنوان نامزد 
مطلوب خودشان می کوشند او را از جریان 
اصولگرایی جدا کنند و در نهایت هم سراغ 

کاندیدای اختصاصی خودشان می روند.
این تحلیلگر مسائل سیاسی یادآور شد: 

آقای جلیلی تجربه نامزدی انتخابات سال 92 
را در کارنامــه دارد و بیــش از 4 میلیون رأی 
آورد بنابراین اگر همان اقبال مواجه شود، می 
توانــد ظرفیت خوبی در جریان رقابت های 

انتخاباتی باشد.
وی ادامه داد: آقای ضرغامی از یک سال 
پیش فعال است و خودش را برای 1400 گرم 
می کند، ابایی هم از بیان این موضوع ندارد. او 
جزء هیچ گروه و حزبی نیســت و قدری هم 
روحیه استقلال طلبی دارد. این مسئله شاید 
در جذب آرای حزبی برایش مشــکل ایجاد 
کند اما نزد اقشاری از جامعه امکان دارد حُسن 
هم تلقی شــود. معتقدم جریان اصولگرا نیز 
باید به چشم خریدار به آقای ضرغامی نگاه 
کند هرچند شاید یکسری اختلافات بین او و 

برخی اصولگراها باشد.
بیژن مقدم دربــاره طرح نام علی اکبر 
ولایتــی برای نامــزدی در انتخابات 1400 
یا قــرار گیری در رأس ســاختار انتخاباتی 
اصولگرایان اظهار کرد: هر دو حالتش منتفی 
است چون آقای ولایتی گرفتاری های زیادی 
در مسئولیت های متنوعش دارد بنابراین بعید 
می دانم اساسا او بتواند وقتی برای موضوعات 

و فعالیت های انتخاباتی بگذارد.

بیژن مقدم تحلیلگر مسائل سیاسی:

یکشنبه  27 مهر 1399، 1 ربیع الاول 1442 ،18 اکتبر 2020، شماره 3594، صفحه

سرویس سیاســی- یک کارشناس 
مســائل سیاسی گفت: مشــاهده می کنیم 
برخــی با فرصت طلبی خود را در ســطح 
کاندیداتــوری بــرای انتخابات ریاســت 
جمهوری مطرح می کنند تا ســطح حضور 
خودشان را در جامعه بالا ببرند. معتقدم اگر 
هزینــه مادی چنین فرصت طلبی هایی بالا 
برود این افراد هیچ گاه وارد صحنه انتخابات 

نمی شوند.
بحث انتخابات این روزها داغ است، 
اسامی بسیاری مطرح هستند. از محمدباقر 
قالیباف رئیس مجلس و سیدابراهیم رئیسی 
رئیس قوه قضائیه که بگذریم، نام علی اکبر 

ولایتی نیز مطرح شده؛ البته برخی او را برای ریاست مکانیزم انتخاباتی اصولگرایان مناسب می 
دانند و عده ای نیز با اشاره به اوضاع حساس کنونی در حوزه سیاست خارجی، حضور ولایتی 

در قوه مجریه را مفید برای عبور سلامت کشور از این گردنه سخت می دانند.
عباس سلیمی نمین در گفتگو یی  درباره کاندیداتوری قالیباف و رئیسی در انتخابات 
ریاست جمهوری گفت: امروز قوای مقننه و قضائیه مدیرانی دارند که می تواند منشأ تحول 
باشند. اگر با وضعیت امروز بخواهیم صحبت کنیم، معتقدم ضرورتی ندارد که آقایان رئیسی 
و قالیباف نامزد انتخابات سال 1400 شوند. وی افزود: قوه قضائیه بسیار پیچیده و دارای لایه 
های مختلف اســت که ایجاد تحول در آن بســیار کار سختی خواهد بود. آقای رئیسی تا به 
حال گام هایی را برای تحول در قوه قضائیه برداشته و اگر بخواهد مسند ریاست قوه قضائیه 
را ترک کند اثر معکوس روی آن تحولات بگذارد. یعنی امکان دارد با خروج آقای رئیسی از 
دستگاه قضا، ما شاهد برگشتی به شدت قوی تر به سمت برخی لغزش ها در این قوه باشیم. 

لذا مصلحت کلان کشور حکم می کند آقای رئیسی در قوه قضائیه بماند.
این تحلیلگر مسائل سیاسی یادآور شد: این موضوعات تا حدی درباره آقای قالیباف 
نیز صادق اســت. آقای قالیباف در قوه مقننه منشــأ تأثیراتی بوده اما با توجه به ویژگی ها و 
خصوصیات او که مدیر پرتحرک و پرکاری اســت، شــاید فحول جامعه به این جمع بندی 
برسند که حضور ایشان در قوه مجریه می تواند منشأ اثر بیشتری باشد اما در حال حاضر این 
بحث بیشتر مقبول واقع می شود که آقایان رئیسی و قالیباف در قوای تحت مسئولیت خود 
عمق کارشان را بیشتر کنند. البته امکان دارد در ماه های نزدیک به انتخابات بحث هایی مطرح 

شود که معادلات تغییر کند و شرایط دیگری به وجود آید.
وی درباره طرح نام علی اکبر ولایتی به عنوان نامزد انتخابات ریاســت جمهوری یا 
ریاســت مکانیزم انتخاباتی اصولگرایان توضیح داد: در هر دو مورد نظرم منفی اســت. او نه 
ظرفیت این را دارد که پیونددهنده و هماهنگ کننده نیروهای اصولگرا باشد و نه ظرفیت این 

را دارد که بتواند مسئولیت قوه مجریه را به عهده بگیرد.
سلیمی نمین با اشاره به دوره انتخابات ریاست جمهوری سال 92 بیان کرد: آقای ولایتی 
خودش کارنامه خوبی در زمینه هماهنگی میان نیروهای اصولگرا نداشــت. آن دوره ای که 
لازم بود اصولگرایان وحدت داشته باشند آقای لایتی از عاملان اصلی شکستن وحدت بود 
که موضوع تماس تلفنی مرحوم آیت الله مهدوی کنی و پرهیز آقای ولایتی در پاسخگویی 
به آن تماس کاملا بر همه روشــن اســت. وی درباره کاندیداتوری سعید جلیلی و عزت الله 
ضرغامی برای انتخابات ریاست جمهوری اظهار کرد: در حال حاضر هر دو جناح اصولگرا 
و اصلاح طلب کاندیداهایی را دارند و نام آنها را ارائه می دهند؛ بعضی نیز دارند خودشان را 
مطرح می کنند بنابراین راجع به تک تک مصادیق و اینکه آیا در قوه مجریه کارآمدی دارند 
یا خیر، تأییدصلاحیت می شوند یا خیر بحث هایی است که باید گذاشت مقداری آرایش 

صحنه انتخابات شفاف تر شود و بعد درباره آنها صحبت کرد.
این کارشناس مسائل سیاسی یادآور شد: طرح کاندیداتوری برخی افراد در انتخابات 
ریاست جمهوری محض خنده و برخی نیز محض گریه است مثل آقایان میرسلیم و آخوندی. 
درباره برخی اسامی باید تأمل کرد و افرادی را نیز باید جدی گرفت چون باید به عنوان یک 

شخصیت موثر در یک جریان ارزیابی شوند.
وی افزود: مشاهده می کنیم برخی با فرصت طلبی خود را در سطح کاندیداتوری برای 
انتخابات ریاست جمهوری مطرح می کنند تا سطح حضور خودشان را در جامعه بالا ببرند. 
معتقــدم اگــر هزینه مادی چنین فرصت طلبی هایی بالا برود این افراد هیچ گاه وارد صحنه 

انتخابات نمی شوند.
سلیمی نمین با بیان اینکه برخی افراد عملکرد خودشان را در حوزه اجرا نشان دادند 
و دل مردم از آنها خون است، گفت: آقای روحانی از عدم تحرک آقای آخوندی انتقاد کرد 
چون معتقد بود آقای آخوندی در حوزه مسکن کوتاهی کرد و کار موثری صورت نداد. حالا 
تصمیم چنین کســانی برای کاندیداتوری در انتخابات به معنی آن است که برای فهم مردم 
هیچ ارزشی قائل نیستند و به قدرت هایی بیرون از قاعده جامعه دل بسته اند تا از این طریق 

توفیقی به دست بیاورند.

سلیمی نمین کارشناس مسائل سیاسی: 

مصلحت کلان کشور حکم می کند 
رئیسی در قوه قضائیه بماند

سرویس سیاسی- سخنگوی کمیسیون اصل 90 مجلس از پیگیری کمیسیون متبوع 
خود برای حل مشکل حقوق دریافتی سربازان وظیفه خبر داد و گفت: وزیر دفاع درباره حقوق 

سربازان وظیفه به مجلس پاسخ می دهد. 
علی خضریان در خصوص حقوق دریافتی سربازان وظیفه اظهار داشت: در ماده 49 
و ۵0 قانون خدمت وظیفه عمومی در خصوص به صورت شــفاف نحوه محاســبه حقوق 
ســربازان مشخص شده اســت که در حال حاضر حقوق دریافتی سربازان وظیفه با قانون 

فاصله زیادی دارد.
رییس کمیته سیاسی، نظامی و امنیتی کمیسیون اصل 90 در ادامه گفت: در شرایط حال 
حاضر وضعیت اقتصادی و تورم در کشور مشکلات معیشتی فراوانی را برای عموم جامعه 
خصوصا اقشار ضعیف فراهم کرده است و سربازان در حال خدمت نیز بیشتر از قشر ضعیف 

و آسیب پذیر جامعه هستند.
نماینده مردم تهران، ری، شــمیرانات، اسلامشهر و پردیس در مجلس تصریح کرد: با 
استناد به اظهارات رییس ستاد کل نیروهای مسلح، تنها 1۳ درصد از حقوق مصوب تمامی 
سربازان وظیفه پرداخت می شود که این میزان حقوق پرداختی به سربازان حتی کفاف مایحتاج 
روزانه و هزینه رفت و آمد آنها به محل خدمتشان را هم نمی دهدکه این شرایط برای سربازان 

متاهل و سرپرست خانوار بسیار سخت تر است.
عضو هیات رئیسه کمیسیون اصل 90 قانون اساسی یاد آور شد: یکی از رسالت های 
وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح، پشتیبانی از نیروهای مسلح کشور است و ماده 49 
و ۵0 قانون خدمت وظیفه عمومی، دولت را بر پرداخت 60 تا 90 درصد حقوق پایوران به 
ســربازان مجرد و متاهل ملزم نموده اســت. بر همین اساس تأمین بودجه مورد نیاز به عهده 
وزارتخانه دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح است و باید در اختیار نیروهای مسلح قرار گیرد.

خضریان خاطرنشان کرد: به عنوان نماینده مردم در مجلس این مشکل را در قالب سوال 
از وزیر دفاع مطرح کردم و امیدوار هستیم با همکاری این وزارتخانه پرداخت حقوق سربازان 

وظیفه طبق قانون انجام پذیرد تا بخشی از مشکلات این عزیزان مرتفع شود.
در قانون خدمت وظیفه عمومی ماده 49 در فصل حقوق سربازان آمده که حداقل حقوق 
سربازان باید 60 تا 90 درصد حقوق ثابت پایوران باشد یعنی به قیمت امروزی باید بین یک 
میلیون و ۵00 تا یک میلیون و ۷00 هزار تومان سربازان دریافت کنند که هم اکنون سربازان 

این رقم را دریافت نمی کنند.

سخنگوی کمیسیون اصل 90 مجلس :

حقوق دریافتی سربازان وظیفه با 
قانون فاصله زیادی دارد

صفحه3  ۩


